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协会举行外商投资企业座谈会
8 月 8 日，协会举行外商投资企业座谈会。中国外商投资企业协会原会长
陈德铭、常务副会长曹宏瑛、协会会长黄峰出席。10 家会员企业代表围
绕疫情对外资企业业务发展与投资计划的影响，以及对中国未来经济政策
的意见与建议进行发言。

黄峰会长参加临港新片区三周年外资企业座谈会并发言
8 月 22 日，临港新片区三周年外资企业座谈会举行。市委常委、临港新
片区党工委书记、管委会主任陈金山，市发改委副主任阮青，市商务委副
主任诸旖等领导出席。包括会员企业普华永道等在内的二十多家外资企业
代表参加座谈会。

黄峰会长在发言中表示，临港新片区成立三年来，协会一直关注并积极参
与新片区外商投资工作。2021 年 4 月临港新片区管委会与协会签署合作
备忘录。协会医药健康工作委员会组织外资医药健康企业前往临港访问。
协会积极参与临港招商引资，多家会员企业落户临港。未来，协会将继续
鼓励更多会员企业投资临港，配合临港新片区开展招商引资、权益保护和
政策培训等工作。

2021 年度上海市外商投资企业“协同创新”十佳案例发布
8 月 29 日，2022 全球技术转移大会开幕式举行，上海市科技工作党委
书记徐枫、上海科学技术交流中心副主任陈东、上海市外商投资协会会长
黄峰，共同为获得 2021 年度上海市外商投资企业“协同创新”十佳案例的
外资企业授牌。去年，在上海市科学技术委员会的指导下，上海市外商投
资协会、上海科学技术交流中心面向全市外商投资企业征集“协同创新”
案例并组织优秀案例评选。活动得到了在沪外资企业的积极参与。

获评十佳案例的企业包括：西门子（中国）有限公司、科思创（上海）投
资有限公司、梅里埃诊断产品（上海）有限公司、巴斯夫（中国）有限公
司、陶氏化学（中国）投资有限公司、赛诺菲（中国）投资有限公司、联
合利华（中国）投资有限公司、特斯拉（上海）有限公司、博世（中国）
投资有限公司、赢创（中国）投资有限公司

黄峰会长参加在沪外国商会及外企高管代表视频座谈会
8 月 30 日，市政协召开在沪外国商会及外企高管代表视频座谈会。市政
协主席董云虎出席并致辞。 黄峰会长和默克、YKK、爱特思等会员企业
高管出席会议并发言。
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董云虎指出，外资外企是推动上海经济增长的重要引擎、联接中国市场和
世界市场的重要纽带。长期以来，外国商会、外资企业扎根上海、投资上
海，为促进中国与世界各国经济文化交流合作、实现彼此互利共赢发展，
做了大量富有成效的工作。希望大家牢牢抓住上海发展的战略机遇，扩大
投资贸易，共创共享上海建设和发展的美好未来。

黄峰会长介绍了协会在疫情期间的工作和当前重点推动的数字化、绿色低
碳和本土创新三个领域的工作，并呼吁政府各部门加大对中小企业的关注
和支持力度。

8 月 3 日 
罗克韦尔自动化（中国）有限公司总裁石安一行来访协会，黄峰会长接待
并进行交流。

8 月 5 日
副会长刘生参加上海香港三联书店有限公司举办的 2022 上海咖啡文化周
“啡尝上海 · 不负热爱——咖香书香在上海”，参观上海咖啡广告图片展、
古董咖啡器物展、百种咖啡主题书展，并与三联书店总经理路培庆总经理
等进行交流。（图 1）

8 月 16 日
黄峰会长作为专家参加第一财经“蓄力 · 稳进”系列云上会之上海外企篇
线上直播节目，与协会会员企业微软、恩艾、武田和安永的企业高层一起
探讨外资开放创新平台与本地化发展。

8 月 17 日
安波福亚太区总裁杨晓明、中国区总经理沈国樑、上海市经济和信息化委
员会智能制造推进处副处长吴春平一行来访协会，黄峰会长接待，就成立
智能制造分会一事进行了交流。

8 月 18 日
民政局志愿者服务与社工处处长张静一行来访协会，黄峰会长接待，双方
就公益项目和未来工作进行商讨。

8 月 19 日
黄峰会长拜访上海市国际贸易促进委员会 , 顾春霆副会长接待，双方探讨
了碳中和博览会和绿色低碳发展方面的合作机会。（图 2）
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8 月 24 日
黄峰会长拜访静安区，副区长张军接待，双方洽谈国际生物医药产业周外
资医药企业创新论坛具体事宜。

8 月 24 日
富美实中国区总裁吴朝晖来访协会，黄峰会长接待并进行交流。

8 月 29 日
黄峰会长参加“2022 浦江创新论坛——全球技术转移大会”，并在“在沪
外资研发中心协同创新论坛”上发言。（图 3）

图 3

图 2图 1



8 月协会共举办 10 场活动，1-8 月累计举办 82 场。

“新专利法解读讲座”政策讲座
8 月 4 日，协会举办“新专利法解读”政策讲座，邀请高级专利代理师围绕
新专利法的不丧失新颖性例外、专利保护期限补偿制度、药品专利链接制
度和纠纷早期解决机制、专利开放许可和强制许可、诚实信用原则和非正
常申请、专利侵权赔偿金额和惩罚性赔偿、外观设计相关制度七个方面对
新专利法修改内容作全面解读。

“新修订的《上海市消费者权益保护条例》带来的变化、影响和机遇”政
策讲座
8 月 10 日，协会举办“新修订的《上海市消费者权益保护条例》带来的变化、
影响和机遇”政策讲座，邀请了上海市消费者权益保护委员会副秘书长唐
健盛解读新《条例》要点。副秘书长唐健盛逐条解读了新《条例》中有关
直播带货、大数据杀熟、跨境电商等新消费领域的相关法规要点，并结合
案例讲解了新规对于企业的产品、服务和营销活动所产生的影响。他还介
绍了新版《条例》中关于促进消费者与经营者进行良性互动的新增机制。

“海关 AEO 高级认证管理与内部审计”技能培训
8 月 9 日和 8 月 18 日，协会举办了“海关 AEO 高级认证管理与内部审计”
技能培训，邀请了资深企业海关事务管理、企业 AEO 认证辅导专家讲解
海关 AEO 高级认证管理和进出口活动的内部审计。

三联书店“进藏行摄十年”分享会
8月19日，协会联合上海香港三联书店有限公司举办“进藏行摄十年”分享会,
超过 50 名会员企业员工参加。资深藏地摄影师介绍了西藏旅行攻略和风
景人文，带大家一起“云”游西藏。活动中，还分享了 120 多幅藏地摄影
作品及作品背后的故事，带大家边听边看，领略西藏的美丽风光和独特文
化。

“在华外资企业如何轻松跨越数据出境的‘十字路口’”政策讲座
8 月 22 日，协会特邀北京大成（上海）律师事务所合伙人郭玉兰律师开
展讲座，讲座中郭律师针对在华外资企业在经营中面对的个人信息跨境传
输合规问题，依据《网络安全标准事件指南—个人信息跨境处理活动安全
认证规范》《个人信息出境标准合同规定（征求意见稿）》《数据出境安
全评估办法》的监管要求和合规情形，分析通过网信部门安全评估、取得
专业机构个人信息保护认证及签署标准合同的三种路径，为在华企业数据
合规管理实践提供借鉴和参考。 

协会活动



“知识产权运营与专利开放许可试点”政策讲座
8 月 30 日，协会举办“知识产权运营与专利开放许可试点”政策讲座，邀
请了上海市知识产权局知识产权运用促进处相关负责人介绍目前上海在知
识产权运营方面开展的相关工作和专利开放许可试点工作方案的相关内
容。讲座中，讲解了知识产权运营的基本概念以及知识产权运营的主要模
式，介绍了实施高价值专利培育的工程、上海为优化知识产权运营环境启
动的专利转化专项计划和关于专利开放许可的内容。

8 月活动回顾：

8 月 1 日，会长黄峰走访上海市锦天城律师事务所，与锦天城律师事务所
主任顾耕耘教授、创始合伙人李培良律师、执委孙林律师，以及高级合伙
人王清华、邹梦涵和李雄等涉外专家律师就未来合作进行深入交流。

8 月 2 日，副会长刘生走访上海市虹口区外商投资企业协会，与虹口区商
务委副主任田晶进行交流区协会和外商投资企业投诉相关工作。

8 月 2 日，会长黄峰走访斯凯孚（中国）有限公司，与斯凯孚中国及东北
亚区总裁唐裕荣等人进行深入交流。双方就外商投资企业在华发展的相关

会员交流



政策支持、本地产业链布局、人才吸引、促进贸易等话题进行了讨论。
（图 4）

图 4

8 月 4 日，副会长刘生走访上海市杨浦区外商投资企业协会，会长于江和
秘书长蒋敏接待，双方交流区协会和外商投资企业投诉相关工作。

8 月 11 日，副会长刘生走访晶科绿能（上海）管理有限公司，与行政总监
宋寒冰进行交流，并参观企业清洁能源解决方案展厅。

8 月 12 日，副会长刘生走访上海市金山区外商投资企业协会，与秘书长
沈军交流区协会和外商投资企业投诉相关工作。

8 月 16 日，副会长刘生走访上海索广映像有限公司，与董事副总经理陈
国余和经营管理部统括部长樊昆进行了交流。

8 月 16 日，副会长刘生走访上海市黄浦区外商投资企业协会，与相关工
作人员交流区协会和外商投资企业投诉相关工作。

8 月 17 日，副会长刘生走访华润大东，公司总经理黄海华、党委书记徐
伟国等接待并进行交流。

8 月 17 日，副会长刘生走访上海市嘉定区外商投资企业协会，与秘书长
周旖旎和嘉定区商务委外资外贸科科长胡鹰交流区协会和外商投资企业投



诉相关工作。

8 月 18 日，会长黄峰走访日邮物流（中国）有限公司，并颁发会员证书。
中国总裁兼 CEO 守屋智郎和首席财务官中川贵辅代表公司接待。（图 5）

图 5
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8 月新入会企业 4 家，本年度累计新入会企业 30 家。

北京金诚同达 ( 上海 ) 律师事务所 
北京金诚同达律师事务所创立于 1992 年，已发展成为中国境内规模较大、

8 月 23 日，副会长刘生走访恩富软件（中国）有限公司，与执行董事顾峰、
人力资源经理潘梦进行交流。

8 月 25 日，副会长刘生走访科世达（上海）管理有限公司，亚太区人力
资源及法务总经理向东原接待，介绍了权益保护服务与各类讲座培训等会
员服务以及协会分会活动。

8 月 25 日，副会长刘生走访英华达（上海）科技有限公司，与副总经理
陈淮琰进行交流。

8 月 25 日，副会长刘生走访上海市崇明区外商投资企业协会，秘书长陆
宁一接待，双方交流区协会和外商投资企业投诉相关工作。



富有活力的律师事务所之一。总部位于北京，并于 2002 年在上海开设了
分所，且在深圳、杭州、南京等地设有分所，在香港、东京设有分支机构。
金诚同达拥有国际化的业务网络，与全球 80 余个国家的百余家律所具有
紧密的业务合作关系，力求在全球范围内实现最优化的资源共享和业务互
动。秉承“守信金诚，励志同达”的理念和“同心合力，事业腾达”的目标，
倡导“法 理精神、一品服务”和“服务创造价值”，金诚同达运用资深的专
业技术和丰富的实践经验竭诚为每位客户提供最为专业和完备的法律服
务。 

海拉（上海）管理有限公司
海拉是一家上市国际汽车零部件供应商，也是佛瑞亚集团旗下公司。海拉
专注于高性能汽车照明和汽车电子产品。同时，公司还依托其生命周期解
决方案事业部为零部件和汽车修理厂业务以及特殊车辆制造商提供广泛的
服务和产品组合。海拉在全球拥有超过 125 个布点和 36,000 名员工。海
拉在中国的业务开展已经超过 30 年。海拉中国布点由两大支柱构成：海
拉独资机构，以及与当地合作伙伴建立的合资企业，为国际和本土汽车制
造商提供服务。

北京外企德科人力资源服务上海有限公司
外企德科是行业具有开创意义的中国第一家专业化人力资源服务机构北京
外企人力资源服务有限公司与全球领先人力资源咨询与解决方案提供商德
科集团于 2010 年在上海成立的一家中外合资人力资源服务企业，为企业
及个人提供业务外包解决方案、国际人才外包服务、人事薪酬服务、招聘
猎头和员工福利等综合性人力资源解决方案。目前，外企德科在重庆、浙江、
深圳、苏州、湖南、安徽等地设立了分支机构，全国服务人数超过 210 万
名，服务客户超 23,000 家。外企德科聚焦人才和技术，致力于成为值得
信赖和尊重的人力资源解决方案提供商。

上海耀皮玻璃集团股份有限公司
上海耀皮玻璃集团股份有限公司成立于 1983 年，外方合作伙伴是全球玻
璃制造商英国皮尔金顿公司。公司于 1993 年改制上市，是中国玻璃制造
行业较早的上市公司，三十多年来一直是国内高品质玻璃的代表，并拥有
了一支具有丰富专业经验的管理团队和资深的技术团队。耀皮牌浮法玻璃
系列产品和中空玻璃产品被认定为“中国名牌产品”。耀皮集团致力于高性
能、绿色节能、安全环保和可再生能源产品的研发和制造，为客户提供完
善的玻璃一体化解决方案。



Highlights

SHFIA held a symposium for foreign-invested enterprises
On August 8, SHFIA held a symposium for foreign enterprises, with Chen Deming, former 
president of the China Association of Enterprises with Foreign Investment (CAEFI), Cao Hongying, 
executive vice president of CAEFI, and Huang Feng, Chairman of SHFIA. Representatives from 
10 of SHFIA’s member enterprises talked about the impact of the COVID-19 pandemic on the 
business development and investment plan of foreign enterprises, as well as their opinions and 
suggestions on China's future economic policies.

Chairman Huang Feng attended foreign-invested enterprises symposium to mark 
the third anniversary of Lin-gang Special Area and delivered a speech
On August 22, a symposium of foreign-invested enterprises to mark the third founding 
anniversary of the China Shanghai Lin-gang Special Area Pilot Free Trade Zone was 
held. Officials including Chen Jinshan, member of the Standing Committee of the CPC 
Shanghai Committee, secretary of the Party Working Committee and director of the 
Administrative Committee of Lin-gang Special Area, Ren Ruanqing, Deputy Director 
of the Shanghai Municipal Development and Reform Commission, and Zhu Yi, Deputy 
Director of the Shanghai Municipal Commission of Commerce, attended the event. More 
than 20 representatives of foreign-invested enterprises, including member enterprises 
such as PwC, attended the forum.

In his speech, Huang Feng said since the establishment of Lingang New Area three years 
ago, SHFIA has been paying attention to and participating in the area’s foreign investment 
work. In April 2021, SHFIA signed a memorandum of understanding with Lingang New 
Area. SHFIA’s Healthcare Committee organized foreign pharmaceutical and healthcare 
enterprises to visit Lingang. And SHFIA actively participated in Lingang investment 
promotion, with a number of member enterprises settling in the area. In the future, SHFIA 
will continue to encourage more member enterprises to invest in Lingang and cooperate 
with the area’s administrative committee to carry out investment promotion, rights 
protection and policy training. 

2021 top-10 cases of “Collaborative Innovation” by foreign-invested enterprises  
were published
On August 29, the opening ceremony of the 2022 Global Tech-Matching Fair was held. Xu 
Feng, Party Secretary of the Shanghai Science and Technology Committee, Chen Dong, Deputy 
Director of the Shanghai Science and Technology Exchange Center, and Huang Feng, Chairman 
of SHFIA, jointly presented awards to foreign-invested enterprises that were named the 2021 
top-10 cases of “Collaborative Innovation.” 

Last year, under the guidance of the Shanghai Science and Technology Commission, SHFIA and 
the Shanghai Science and Technology Exchange Center collected “Collaborative innovation”  
cases for foreign-invested enterprises in the city and organized the selection of outstanding 
cases. The event was actively participated in by foreign-funded enterprises in Shanghai.

The award winners are Siemens (China) Co., Ltd., bioMerieux Diagnostics (Shanghai) Co., Ltd., 
Dow Chemical (SHANGHAI) Co., Ltd., Unilever (China) Investment Co., Ltd., Bosch (China) 



Investment Co., Ltd., Covestro (Shanghai) Investment Co., Ltd., BASF (China) Co., Ltd., Sanofi 
(China) Investment Co., Ltd., Tesla (Shanghai) Co. Ltd. and Evonik (China) Investment Co., Ltd. 

Chairman Huang Feng attended an online symposium for foreign chambers of 
commerce and foreign-invested enterprises in Shanghai
On August 30, the Shanghai Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference 
held an online symposium for foreign chambers of commerce and foreign enterprises in 
Shanghai. Dong Yunhu, Chairman of the Shanghai Committee of the Chinese People’s Political 
Consultative Conference, attended and delivered a speech. SHFIA Chairman Huang Feng and 
executives of member enterprises such as Merck, YKK and Aites were also present at the event 
and delivered speeches.

Dong Yunhu pointed out that foreign enterprises are an important engine of Shanghai’s 
economic growth and an important link to connect domestic and global markets. For a long 
time, foreign chambers of commerce and foreign enterprises have taken root in Shanghai 
and kept investing in the city, effectively contributing to economic and cultural exchanges 
and cooperation between China and other countries in the world and achieving mutually 
beneficial and win-win development. He hoped that everyone should firmly seize the strategic 
opportunities of Shanghai’s development, expand investment and trade and co-build and share 
a better future for Shanghai’s development.

Chairman Huang Feng introduced the efforts of SHFIA during the COVID-19 pandemic and the 
current focus in three areas — digitalization, green and low-carbon development and localized 
innovation. He called on all government departments to pay more attention to and support 
small and medium-sized enterprises.

SHFIA News

August 3
Shi An, President of Rockwell Automation (China) Co., Ltd., visited SHFIA. Chairman Huang Feng 
received and exchanged views.

August 5 
Liu Sheng, Vice President of SHFIA, attended the 2022 Shanghai Coffee Culture Week themed 
“Taste Shanghai with Coffee and Love — The Aroma of Coffee and Books in Shanghai,” which 
was organized by Shanghai Hong Kong Joint Publishing Co., Ltd. There, Liu visited exhibitions on 
coffee advertisement posts, antique coffee utensils and coffee-themed books and communicated 
with Lu Peiqing, General Manager of Shanghai Hong Kong Joint Publishing Co., Ltd. (Photo 1)

August 16
Huang Feng, Chairman of SHFIA, joined an online livestreaming program hosted by Yicai News 
as an expert. At the program themed “Gathering Strength and Advancing Steadily,” he discussed 
foreign-invested open innovation platform and localization development for foreign-invested 
enterprises in Shanghai with senior executives from four SHFIA member enterprises — Microsoft, 
NI, Takeda, and Ernst & Young. 

August 17
Simon Yang, President of Aptiv Asia Pacific, Shen Guoliang, General Manager of China, and 
Wu Chunping, Deputy Director of the Shanghai Municipal Commission of Economy and 
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Informatization, visited SHFIA. President Huang Feng received them and exchanged views on the 
establishment of the intelligent manufacturing branch.

August 18
A delegation headed by Zhang Jing of voluntary service and social worker devision of Shanghai 
Civil Affairs Bureau visited SHFIA and was received by Chairman Huang Feng. Both sides 
discussed public-service programs and future work plans.

August 19
Chairman Huang Feng visited Gu Chunting, Vice President of the Council for the Promotion of 
International Trade Shanghai, and the two sides discussed cooperation opportunities in 2022 
China Carbon Expo and green and low-carbon development. (Photo 2)

Photo 1 Photo 2

August 24
Chairman Huang Feng met with Zhang Jun, deputy head of Jing'an District, to discuss the  
innovative forum on foreign-invested pharmaceutical enterprises during the International 
Biopharma Industry Week Shanghai.

August 24
Wu Zhaohui, President of FMC in China, visited SHFIA, and President Huang Feng received him 
and exchanged views.

August 29
Chairman Huang Feng attended the “2022 Pujiang Innovation Forum — Global Tech-Matching 
Fair” and delivered a speech at the “Collaborative Innovation Forum for Foreign-invested R&D 
Centers in Shanghai.” (Photo 3)



SHFIA EVENTS

SHFIA held 10 events in August and 82 events from January to August.

“Ten Years of Photography Journey in Tibet” Sharing Session by Shanghai Hong Kong Joint 
Publishing Co., Ltd.
On August 19, SHFIA and Shanghai Hong Kong Joint Publishing Co., Ltd. jointly held a sharing 
session of “Ten Years of Photography Journey in Tibet,” which was attended by more than 50 
employees from SHFIA’s member enterprises. A senior Tibetan photographer shared Tibet travel 
tips, landscape and culture, taking participants to virtually tour the plateau region. During the 
event, more than 120 photos on Tibetan landscapes and the stories behind them were also 
shared, showcasing Tibet’s beautiful scenery and unique culture.

Policy seminar on “Understanding New Patent Law”
On August 4, SHFIA held a policy seminar on “Understanding Chinas’ New Patent Law,” and 
invited a senior patent agent to comprehensively interpret the law’s latest revisions, including 
exception to loss of novelty, patent protection term compensation system, drug patent linkage 
system and early dispute resolution mechanism, patent open licensing and compulsory 
licensing, good faith principle and abnormal application, patent infringement compensation 
amount and punitive damages, and design related system.

Policy seminar on “Changes, Impacts and Opportunities Brought About by the 
Newly Revised ‘Regulations on the Protection of Consumer Rights and Interests in 
Shanghai’”
On August 10, SHFIA held a policy lecture on “Changes, Impacts and Opportunities Brought 
by Newly Revised ‘Regulations of Shanghai Municipality on the Protection of Consumer 
Rights and Interests,’” and invited Tang Jiansheng, deputy secretary-general of the Shanghai 
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Consumer Council, to explain highlights of the new regulation. Tang Jiansheg interpreted the 
key points of the regulation that relate to the New Consumption sector, including livestreaming 
e-commerce, big data-enabled price discrimination and cross-border e-commerce and shared 
case studies to explain the impact of the new regulation on enterprises’ products, services and 
marketing activities. He also introduced the regulation’s new mechanism to promote the positive 
interaction between consumers and business operators.

Skill training on “Customs AEO Advanced Certification Management and Internal 
Audit”
On August 9 and 18, SHFIA held two skills training sessions on “Customs AEO Advanced 
Certification Management and Internal Audit,” which invited senior experts on enterprise 
customs affairs management and enterprise AEO certification to explain customs AEO advanced 
certification management and internal audit of import and export activities. 

Policy lecture on “How Foreign-Invested Enterprises in China Can Handle Data 
Export with Ease”
On August 22, SHFIA invited Guo Yulan, partner of Beijing Dentons (Shanghai) Law Firm, to 
give a seminar on compliance issues of cross-border transfer of personal information that 
foreign-invested enterprises in China need to handle according to the “Guidelines for Network 
Security Standards — Security Specification for Certification of Cross-border Transfers of 
Personal Information,”  “Standard Contractual Provisions for Personal Information Export (Draft 
for Comments)” and “Measures for Security Assessment of Data Exports.” By analyzing three 
approaches, namely assessment by network security authorities, certification of personal 
information protection by specialized organization, and signing of standard contracts, Guo 
offered reference for the data compliance management practices of foreign-invested enterprises 
in China.

Policy seminar on “Intellectual Property Operation and Patent Open Licensing”
On August 30, SHFIA held a policy seminar on “Intellectual Property Operation and Patent Open 
License Pilot,” and invited relevant officials from the IPR Application & Promotion Department 
of the Shanghai Intellectual Property Administration to introduce the city’s current work in 
intellectual property operation and the pilot program of patent open licensing. At the seminar, 
officials explained the basic concepts and main models of intellectual property operation 
and presented ongoing projects that foster high-value patents, special program of patent 
transformation to optimize Shanghai’s intellectual property operation environment, and 
essential information related to patent open licensing.



Events review in August:

CONNECTING WITH MEMBER ENTERPRISES

On August 1, Chairman Huang Feng, visited AllBright Law Offices in Shanghai and had in-depth 
exchanges on future cooperation with Professor Gu Gengyun, Director of AllBright Law Offices, 
Li Peiliang, Founding Partner, Sun Lin, Executive Committee Member, and senior partners Wang 
Qinghua, Zou Menghan and Li Xiong, who are all experts specialized in handling foreign affairs.

On August 2, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited the Shanghai Hongkou District Foreign 
Investment Enterprises Association and discussed the district association’s work and complaints 
by foreign-invested enterprises with Tian Jing, Deputy Director of the Hongkou District 
Commission of Commerce.

On August 2, Chairman Huang Feng visited SKF (China) Co., Ltd. for in-depth exchanges with 
Tang Yurong, President of SKF China and Northeast Asia. The two sides discussed topics including 
policy support for the development of foreign-invested enterprises in China, layout of local 
industrial chains, talent attraction and trade promotion. (Photo 4)

On August 4, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited the Shanghai Yangpu District Foreign 
Investment Enterprises Association, where he was received by Chairman Yu Jiang and Secretary-
General Jiang Min. The two sides discussed the district association’s work and complaints by 
foreign enterprises.



On August 11, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Jinko Solar (Shanghai) Management 
Co., Ltd. There, he communicated with Administrative Director Song Hanbing and visited the 
company’s clean energy solutions exhibition hall.

On August 11, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Lindt & Sprungli China Limited and 
communicated with Goncalo Vilarinho, General Manager China, and Ni Jun, Senior Finance 
Manager.

On August 12, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited the Shanghai Jinshan District Foreign 
Investment Enterprises Association and communicated with Secretary-General Shen Jun about 
the district association’s work and complaints by foreign enterprises.

On August 16, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Shanghai SSV Co., Ltd . and 
communicated with Chen Guoyu, Deputy Managing Director, and Fan Kun, Director of 
Operations and Management.

On August 16, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited the Shanghai Huangpu District Foreign 
Investment Enterprises Association and discussed the district association’s work and complaints 
by foreign-invested enterprises.

On August 17, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Huarun Dadong Dockyard Co., Ltd. 
He communicated with General Manager Huang Haihua and Party Secretary Xu Weiguo and 
exchanged views with each other.

On August 17, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited the Shanghai Jiading District Foreign 
Investment Enterprises Association and communicated with Secretary-General Zhou Yini and Hu 
Ying, Section Chief of Foreign Investment and Foreign Trade of the Jiading District Commission of 
Commerce about the district association’s work and complaints by foreign-invested enterprises.

On August 18, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited NYK Logistics (China) Co., Ltd. and 
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presented an SHFIA membership certificate. He was received by Moriya Tomoo, China President 
and CEO, and Nakagawa Takasuke, Chief Financial Officer.  (Photo 5)

Photo 5

On August 23, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Infor (China) Co., Ltd.  and 
communicated with Gu Feng, Executive Director, and Pan Meng, Manager of Human Resources.

On August 25, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Kostal (Shanghai) Management Co., 
Ltd. and was received by Xiang Dongyuan, General Manager of Human Resources and Legal 
Affairs in Asia Pacific. Liu Sheng introduced SHFIA’s member services, such as rights and interests 
protection services, seminars and trainings, as well as activities hosted by SHFIA’s various 
branches.

On August 25, Liu Sheng, Vice President of SHFIA, visited Inventic Appliances (Pudong) Corp. and 
exchanged views with Vice General Manager Chen Huaiyan.

On August 25, Vice President Liu Sheng visited Shanghai Chongming District Foreign Investment 
Enterprises Association and was received by Secretary-General Lu Ningyi. Both sides exchanged 
complaints mechanism about SHFIA and foreign-invested enterprises.

New Members

In August, SHFIA welcomed four new members, and so far, 30 new enterprises have joined this 
year.

Jincheng Tongda & Neal Law Firm 
Founded in 1992, Jincheng Tongda & Neal Law Firm (hereinafter “JT&N”) has grown to become 
one of the largest and energetic law firms in China. Headquartered in Beijing, we have offices 
in cities including Shanghai, Shenzhen, Hangzhou and Nanjing and branches in Hong Kong 
and Tokyo. JT&N has an international business network and a close business cooperation with 
more than 100 law firms in more than 80 countries around the world and strives to achieve 



optimal resource sharing and business interaction on a global scale. Adhering to the concept of 
“trustworthy Jincheng, Inspirational Tongda” and the goal of “Working Together, Career Tengda,” 
advocating “legal spirit, one product service” and “service to create value,” JT&N uses senior 
professional technology and rich practical experience to wholeheartedly provide the most 
professional and complete legal services for each customer.

HELLA (Shanghai) Management Co., Ltd.
Haila is a listed international auto parts supplier and a subsidiary of Forvia Group. Haila focuses 
on lighting and automotive electronics of high-performance automobiles. Relying on its division 
of life cycle solutions, the company provides a wide rage of services and products portfolios 
for parts, auto repair shop business and special auto manufacturers. Haila has more than 125 
locations and 36,000 employees worldwide and has been operating in China for more than 
30 years. Hella China's distribution is composed of two pillars: Hella’s sole proprietorship and 
the joint venture established with local partners to provide services for international and local 
automobile manufacturers.

FESCO Adecco
FESCO Adecco, a joint-venture human resources services company combining the strengths 
of FESCO, the first company in the human resources industry in China, and the Adecco Group, 
a world leading talent advisory and solutions company, was launched in 2010 in Shanghai, 
providing comprehensive human resource solutions including solution for outsourcing of 
enterprises and individuals, global employee outsourcing service, payroll and human resources 
services, looking for recruiters and employee welfare. At present, FESCO Adecco owns regional 
branches in Chongqing, Zhejiang, Shenzhen, Suzhou, Hunan and Anhui provinces, serving 
more than 2.1 million people and over 23,000 clients across China. FESCO Adecco focuses on 
talent and technology and commits itself to become the most reputable and respected human 
resources solutions provider.

Shanghai Yaohua Pilkingtong Glass Group Co., Ltd.
Shanghai Yaohua Pilkington Glass Group Co., Ltd. (hereafter “SYP”) was established in 1983, a 
joint venture with Pilkington, a leading global float glass manufacturer. SYP went public in 1993 
and has become the representative of advanced-quality glass maker over the past 30 years 
throughout China. The company owns a management team with rich professional experience 
and a leading technical team. SYP Brand Float Glass series and IGU products was awarded the 
“China Top Brand.” SYP is dedicated to the research and development and manufacturing of high-
performance, green energy-saving, environmental protection and renewable energy products, 
providing customer-oriented glass solutions.
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